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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicaliştii din industria de apărare reiau miercuri protestele în Piaţa Victoriei 
Sindicatele din industria de apărare, afiliate la Confederaţia Naţională Sindicală (CNS) Cartel Alfa şi Blocul Naţional 
Sindical (BNS), vor picheta miercuri Guvernul României, între orele 11:00 şi 13:00, pentru a semnala problemele 
cu care se confruntă companiile şi salariaţii din acest sector de activitate. 
 
Marţi, circa 100 de angajaţi din industria de apărare au protestat, timp de două ore, în faţa sediului Guvernului, 
solicitând premierului Viorica Dăncilă măsuri pentru relansarea sectorului. 
 
Industria de apărare din România riscă să se închidă, întrucât nu mai există personal specializat şi nici bani de 
investiţii în acest sector, a declarat, marţi, pentru AGERPRES, Constantin Bucuroiu, secretar general specializat pe 
industria de apărare în cadrul CNS Cartel Alfa şi BNS. 
 
"Sunt 28 de ani de dezastru total în industria de apărare. În decembrie 2017 ne-am întâlnit cu premierul Mihai 
Tudose şi am convenit să relansăm industria de apărare. S-a schimbat Guvernul, iar în cinci luni nu a fost nicio 
mişcare, nimic nu s-a rezolvat. Doamna premier are pe masă o adresă a noastră din 5 februarie şi nu am primit 
niciun răspuns", a arătat Bucuroiu. 
 
Liderul sindical a indicat lipsa banilor pentru investiţii. 
 
"Este un dezastru total şi noi trebuie să intrăm pe piaţa concurenţială, dar noi nu modernizăm, nu 
retehnologizăm, nu facem nimic", a atras el atenţia. 
 
Bucuroiu a amintit şi salariile foarte mici din domeniu, dând exemplul unei pirotehniste cu 39 de ani vechime, care 
primeşte în mână 1.600 de lei, în condiţiile în care lucrează cu explozibil şi există pericol în orice moment. 
 
"Lipsa specialiştilor devine o problemă de securitate. Prin atingerea nivelului minim de 8.700 de oameni, prin 
vârsta înaintată - 54 de ani media, industria de apărare riscă să se închidă în mod automat, în condiţiile în care 
România este într-un spectru geopolitic destul de acid. Dacă ne uităm la clădirea Guvernului, pare părăsită. E 
părăsită de 28 de ani", a mai spus el. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Olguţa Vasilescu: Prin ordonanţa cu modificările la legea salarizării, pentru a răspunde revendicărilor 
sindicaliştilor din Sănătate, încercăm să eliminăm subiectivismul 
Proiectul de ordonanţă de urgenţă care prevede modificările la legea salarizării, pentru a răspunde revendicărilor 
sindicaliştilor din sănătate, va intra miercuri în şedinţa de Guvern, a anunţat ministrul Muncii, care a mai precizat 
că prin această ordonanţă se încearcă aplicarea unitară a legii. 
Olguţa Vasilescu a declarat că, în urma analizelor, s-a observat că există cel puţin 7.000 de persoane ale căror 
venituri au fost mai mici, jumătate dintre aceste persoane fiind în doar trei spitale. 
"Asta înseamnă că legea nu s-a aplicat unitar. Că fiecare manager a făcut cum a crezut el mai bine. (...) Ce am 
făcut acum prin această ordonanţă de urgenţă sau, mai bine zis, ce vom face mâine (miercuri -n.r.), când o să intre 
ordonanţa de urgenţă, ne asigurăm că nu mai lăsăm la subiectivismul oricărei, încercăm să le luăm cât mai mult 
din prerogative celor care le aveau", a declarat ministrul Muncii, la TVR. 
În urmă cu o săptămână, în urma discuţiilor de peste 11 ore cu sindicaliştii din sănătate, miniştrii Muncii şi 
Sănătăţii anunţau modificarea legii salarizării. 
"Aceste modificări vor viza strict modul de acordare a sporurilor (..) Una dintre măsurile importante este 
scoaterea gărzilor de medici şi asistente în afara plafonlui de 30%. Nu vor mai fi motive pentru diminuare a 
sporurilor la medici, această categorie va avea certitudinea că toate gărzile efectuate vor fi plătite. Guvernul a luat 
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decizia ca pentru spitalele de monospecialitate, spitalele de psihiatrie, tuberculoză , dar şi anumite servicii 
judeţene de ambulanţă, cum ar fi Ambulanţa Bucueşti, să se permite în condiţiii bine justificate o suplimentare a 
sporurilor determinate de specificul acestor specialităţi, aprobare care se va face prin hotărâre de Guvern. (...) 
Sunt deja mai multe revendicări care au fost rezolvate. S-a solicitat ca moaşele să fie asimilate activităţii de 
asistente, pentru a benficia de o creştere a salariilor până în anul 2022", a declarat Lia Olguţa Vasilescu. 
Ministrul Muncii a mai spus atunci că o altă modificare importantă este că se acordă sume compensatorii pentru 
toţi angajaţii din sistemul sanitar care au înregistrat diminuări de venituri nete faţă de luna februarie 2018, suma 
compensatorie urmează să se acorde integral. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sorina Pintea: Va fi întocmită o procedură de aplicare a reglementărilor în domeniul salarizării din sistemul 
sanitar 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a anunţat, marţi, că va fi întocmită o procedură de aplicare a reglementărilor în 
domeniul salarizării. 
"După intrarea în vigoare a reglementărilor ce fac obiectul unei ordonanţe de urgenţă care va fi supusă aprobării 
în şedinţa de Guvern de mâine, se creează cadrul legal necesar, pentru ca niciun angajat din sistemul sanitar să nu 
obţină venituri sub nivelul celor aferente lunii februarie 2018. Însă, pentru ca acest lucru să se întâmple, 
managerii unităţilor sanitare trebuie să aplice în litera legii toate aceste prevederi. Va fi întocmită o procedură de 
aplicare a reglementărilor în domeniul salarizării", a declarat Sorina Pintea, potrivit unui comunicat al Ministerului 
Sănătăţii, remis marţi seară MEDIAFAX. 
Ministrul Sănătăţii a participat, marţi, la cursul de perfecţionare cu tema: "Noutăţi în domeniul salarizării şi 
acordarea sporurilor în sistemul sanitar. Aprobarea şi modificarea structurilor unităţilor sanitare", eveniment la 
care au luat parte peste 175 de manageri de spital şi directori de resurse umane şi salarizare din unităţile sanitare 
din ţară. Sorina Pintea a prezentat reglementările din domeniul salarizării în sistemul de sănătate care vor intra în 
vigoare începând cu data de 1 mai 2018. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis, după discuţia cu Dăncilă, de la Cotroceni: Sunt linii roşii de la care politicienii nu s-au abătut 
niciodată, indiferent de culoarea lor politică / Viorica Dăncilă: Printre responsabilităţile premierului, politica 
externă 
Premierul Viorica Dăncilă a ajuns marţi la Palatul Cotroceni, alături de ministrul de Externe Teodor Meleşcanu şi 
de viceprim-ministrul pentru implementarea parteneriatelor strategice ale României, Ana Birchall, pentru 
întâlnirea programată la ora 11.00 cu preşedintele Klaus Iohannis, pe tema mutării ambasadei din Israel. 
Administraţia Prezidenţială a transmis, după discuţia dintre Klaus Iohannis şi Viorica Dăncilă, că există unele linii 
roşii în politica externă de la care politicienii nu s-au abătut, indiferent de culoarea politică, motiv pentru care a 
cerut corectitudine în relaţiile dintre instituţii. 
"În cadrul discuţiilor, Preşedintele Klaus Iohannis a subliniat că este obligatoriu ca politica externă a României să 
se facă numai în interesul României şi că este necesar ca tensiunile interne pe teme de politică externă să înceteze 
imediat, pentru ca ţara noastră să rămână un actor credibil în relaţia cu Statele Unite ale Americii, la nivelul 
Uniunii Europene şi al NATO, precum şi în cadrul celorlalte parteneriate strategice în care ţara noastră este 
angajată", transmite Administraţia Prezidenţială, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Sursa citată precizează că şeful statului a atras atenţia că politica externă trebuie caracterizată "de constanţă şi 
predictibilitate, având câteva linii roşii de la care decidenţii politici nu s-au abătut niciodată, indiferent de culoarea 
lor politică. Schimbarea poziţiei echilibrate şi echidistante pe care România a avut-o până acum nu ar face decât 
să producă îngrijorare şi nelinişte". 
În acest sens, Klaus Iohannis a solicitat cooperare instituţională corectă, în conformitate cu cadrul legal în vigoare. 
"Prim-ministrul Viorica Dăncilă şi membrii Guvernului prezenţi la consultările de astăzi au exprimat, la rândul lor, 
opinia că este nevoie de o abordare instituţională loială în ceea ce priveşte politica externă a României. 
Preşedintele României a evidenţiat, totodată, că deciziile majore de politică externă ale ţării noastre, cu efecte 
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strategice, inclusiv asupra siguranţei naţionale şi a cetăţenilor români trebuie luate întotdeauna cu 
responsabilitate şi discernământ", se mai arată în comunicatul de presă. 
Dăncilă, după întâlnirea cu Iohannis: Printre responsabilităţile premierului, politica externă 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, marţi, în timpul întrevederii cu preşedintele Klaus Iohannis, că principala sa 
responsabilitate este implementarea Programului de Guvernare, inclusiv capitolul de politică externă. 
”Prim-ministrul României, Viorica Dăncilă, a avut astăzi (marţi - n.r.) consultări cu preşedintele României, Klaus 
Iohannis, pe teme de politică externă, evoluţiile din Orientul Mijlociu, inclusiv problematica relocării Ambasadei 
României în Statul Israel. Cu acest prilej, premierul României a declarat că, în calitate de şef al Guvernului, căruia îi 
revine responsabilitatea principală în implementarea Programului de Guvernare, inclusiv capitolul de politică 
externă, are ca obiectiv principal susţinerea intereselor României şi identificarea celor mai bune modalităţi de a 
consolida rolul şi profilul României pe plan internaţional. A subliniat că lansarea unui proces de analiză şi evaluare 
privind posibilitatea relocării Ambasadei României în Statul Israel este menit să susţină obiectivele mai sus-
menţionate, într-un moment în care SUA, partenerul şi aliatul strategic principal al României, a luat această 
decizie, iar mai multe state analizează această propunere”, se arată într-un comunicat de presă al Executivului. 
De asemenea, prim-ministrul Viorica Dăncilă a evidenţiat, potrivit sursei citate, că elementul principal pe care se 
fondează această analiză este poziţia principială şi susţinută constant de România în ceea ce priveşte soluţia 
existenţei a două state: Israel şi Palestina, care să trăiască împreună în pace, în securitate şi recunoaştere 
reciprocă. 
Premierul a amintit că recentul demers al României la nivelul UE viza reconfirmarea angajamentului comun 
pentru o soluţie de pace care să consfinţească existenţa a două state, Israel şi Palestina şi să evite orice măsuri 
unilaterale, care ar avea potenţialul de a compromite procesul de pace. 
”Elementele propuse de România erau, astfel, în linie cu limbajul şi concluziile adoptate de Consiliul European din 
data de 14 decembrie 2017 şi în deplin acord cu poziţia oficială susţinută la nivel naţional, inclusiv de Preşedintele 
României”, se mai arată în comunicatul Executivului. 
Premierul României a reamintit angajamentul României de a sprijini eforturile comunităţii internaţionale în 
gestionarea provocărilor cu care se confruntă contextul regional deosebit de complicat. 
„Pentru gestionarea cât mai eficientă a tuturor acestor provocări este nevoie de adoptarea unei poziţii moderate 
şi echilibrate din partea tuturor actorilor implicaţi, iar la nivel naţional prezenţa mea astăzi, la Palatul Cotroceni, 
este o dovadă a susţinerii reale a acestui angajament şi a dorinţei de continuitate în domeniul politică externă”, a 
declarat, conform comunicatului, premierul la finalul întâlnirii cu preşedintele Klaus Iohannis. 
La discuţiile de marţi, de la Palatul Cotroceni, au participat, alături de Viorica Dăncilă şi ministrul de Externe 
Teodor Meleşcanu şi viceprim-ministrul pentru implementarea parteneriatelor strategice ale României, Ana 
Birchall. 
Premierul Viorica Dăncilă a confirmat, luni, că va onora invitaţia preşedintelui Klaus Iohannis de a discuta 
probleme de politică externă. 
"Am primit invitaţia dumneavoastră la consultări pe teme de actualitate de politică externă, respectiv recentele 
evoluţii din Orientul Mijlociu şi relaţiile bilaterale ale României cu Statul Israel. Pe această cale, confirm 
participarea", anunţă Guvernul. 
În invitaţia transmisă de Klaus Iohannis se arată că: "Având în vedere opiniile exprimate de Guvern în legătură cu 
evoluţii recente din politica externă, în temeiul dispoziţiilor art. 86 din Constituţie, vă invit pentru consultări în 
data de 15 mai a.c., ora 11:00, la Palatul Cotroceni. Consultările vizează clarificarea unor aspecte ce ţin de politica 
externă a României, inclusiv problematica relocării ambasadei României din statul Israel, care constituie probleme 
urgente şi de importanţă deosebită". 
Totodată, în document se precizează că la întâlnire premierul poate fi însoţit şi de miniştrii de resort. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Varianta Guvernului despre întâlnirea Iohannis-Dăncilă 
Guvernul României prezintă, printr-un comunicat de presă, propria variantă a celor discutate la Palatul 
Cotroceni, variantă din care rezultă că premierul i-a explicat președintelui beneficiile unei eventuale relocări a 
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Ambasadei României în Israel și i-a „reamintit angajamentul României de a sprijini eforturile comunității 
internaționale în gestionarea provocărilor cu care se confruntă contextul regional deosebit de complicat”. 
După consultările de la Palatul Cotroceni, Administrația Prezidențială a arătat că preşedintele Klaus Iohannis a 
subliniat, în cadrul discuției cu premierul Viorica Dăncilă, că este obligatoriu ca politica externă a României să se 
facă numai în interesul ţării şi că este necesar ca tensiunile interne să înceteze imediat, solicitând cooperare 
instituţională loială şi corectă. 
 
„În cadrul discuţiilor, preşedintele Klaus Iohannis a subliniat că este obligatoriu ca politica externă a României să 
se facă numai în interesul României şi că este necesar ca tensiunile interne pe teme de politică externă să înceteze 
imediat, pentru ca ţara noastră să rămână un actor credibil în relaţia cu Statele Unite ale Americii, la nivelul 
Uniunii Europene şi al NATO, precum şi în cadrul celorlalte parteneriate strategice în care ţara noastră este 
angajată”, se arată într-un comunicat al Administraţiei Prezidenţiale. 
 
Şeful statului a atras atenţia că „politica externă a României trebuie caracterizată de constanţă şi predictibilitate, 
având câteva linii roşii de la care decidenţii politici nu s-au abătut niciodată, indiferent de culoarea lor politică„. 
 
„Schimbarea poziţiei echilibrate şi echidistante pe care România a avut-o până acum nu ar face decât să producă 
îngrijorare şi nelinişte”, a indicat Iohannis, potrivit sursei citate. 
Comunicatul integral al Guvernului: 
Prim-ministrul României, Viorica Dăncilă, a avut astăzi, 15 mai 2018, consultări cu președintele României, Klaus 
Iohannis pe teme de politică externă, evoluțiile din Orientul Mijlociu, inclusiv problematica relocării Ambasadei 
României în Statul Israel. 
Cu acest prilej, premierul României a declarat că, în calitate de șef al Guvernului, căruia îi revine responsabilitatea 
principală în implementarea Programului de Guvernare, inclusiv capitolul de politică externă, are ca obiectiv 
principal susținerea intereselor României și identificarea celor mai bune modalități de a consolida rolul și profilul 
României pe plan internațional. A subliniat că lansarea unui proces de analiză și evaluare privind posibilitatea 
relocării Ambasadei României în Statul Israel este menit să susțină obiectivele mai sus-menționate, într-un 
moment în care SUA, partenerul și aliatul strategic principal al României, au luat această decizie, iar mai multe 
state analizează această propunere. 
De asemenea, prim-ministrul Viorica Dăncilă a evidențiat că elementul principal pe care se fondează această 
analiză este poziția principială și susținută constant de România în ceea ce privește soluţia existenţei a două state: 
Israel şi Palestina, care să trăiască împreună în pace, în securitate şi recunoaștere reciprocă. 
Mai mult decât atât, premierul a amintit că recentul demers al României la nivelul UE viza reconfirmarea 
angajamentului comun pentru o soluție de pace care să consfințească existența a două state, Israel și Palestina și 
să evite orice măsuri unilaterale, care ar avea potențialul de a compromite procesul de pace. 
Elementele propuse de România erau, astfel, în linie cu limbajul și concluziile adoptate de Consiliul European din 
data de 14 decembrie 2017 și în deplin acord cu poziția oficială susținută la nivel național, inclusiv de președintele 
României. 
Premierul României a reamintit angajamentul României de a sprijini eforturile comunității internaționale în 
gestionarea provocărilor cu care se confruntă contextul regional deosebit de complicat.  
„Pentru gestionarea cât mai eficientă a tuturor acestor provocări este nevoie de adoptarea unei poziții moderate 
și echilibrate din partea tuturor actorilor implicați, iar la nivel național prezența mea astăzi, la Palatul Cotroceni, 
este o dovadă a susținerii reale a acestui angajament și a dorinței de continuitate în domeniul politicii externe”, a 
declarat premierul României, la finalul întâlnirii cu președintele Klaus Iohannis. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Carmen Dan, la audierea din Comisia de Apărare din Senat: Infracţiuni cu violenţă au fost şi o să mai fie în 
România/ Parlamentar: Poliţia nu poate fi profesionistă cu pistoale Carpaţi din '74 
Ministrul de Interne a declarat, marţi, la audierea din Senat privind jafurile din zona Sineşti, că "infracţiuni cu 
violenţă au fost, o să mai fie în România", precizând că acest lucru se întâmplă peste tot în lume. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
"Infracţiuni cu violenţă au fost, o să mai fie în România, dar fac precizarea că acest lucru se întâmplă în orice stat 
din lume. Atunci când au loc aceste fapte este cumva firesc ca ele să facă agenda media şi este o problemă pe 
care trebuie să o avem noi în vedere", a declarat Carmen Dan, în cadrul audierilor. 
Ministrul de Interne, Carmen Dan, a prezentat marţi, în cadrul Comisiei de Apărare şi ordine publică, situaţia 
furturilor din zona Sineşti, începând cu anul 2015, afirmând că numărul acestora a crescut de la an la an, 
precizând că în 2018 au avut loc doar trei furturi. 
’’Fac precizarea şi cred că este important să cunoaştem referitor la Sineşti (...), pe situaţia furturilor din acea zonă 
şi modul de operare de înţepatul roţilor, avem o statistică începând din anul 2015 sau, cel puţin, eu am solicitat o 
statistică pe care să o prezint dumneavoastră. În anul 2015, am avut 30 de furturi, patru prin înţeparea roţilor, 
două tentative tot prin înţeparea roţilor, în 2016- 33 de furturi, patru prin înţeparea roţilor, nicio tentativă, în 
2017- 47 de furturi, patru prin înţeparea roţilor şi zece tentative tot prin înţeparea roţilor.În primele trei luni ale 
anului 2018 au existat trei furturi, niciunul prin înţeparea roţilor şi o tentativă de furt prin înţeparea roţilor, a spus 
Carmen Dan în Parlament. 
Ministrul de Interne a tras un semnal de alarmă, susţinând că un şef de poliţie ar trebui să îşi pună întrebări 
''atunci când într-un an sunt înregistrate peste 40 de furturi într-un perimetru". 
Carmen Dan a precizat că anul trecut, în urma situaţiilor întâmplate, a fost suplimentat numărul poliţiştilor. 
"Anul trecut, în perioada mai-august, pentru reducerea infracţionalităţii pe raza Sineşti a fost instituită zonă de 
siguranţă publică. Această situaţie a fost adusă la cunoştinţă şi s-a colaborat cu jandarmeria, suplimentându-se 
dispozitivul de ordine publică. Această măsură de creşterea capacităţii cooperative s-a reluat în data de 4 mai, 
după acest caz mediatizat, dar de data aceasta s-a realizat şi un plan de măsuri mai amplu, sub coordonarea 
strictă a inspectorului general al Poliţiei Române. Acum se analizează toate dosarele cu autor necunoscut pentru a 
identifica situaţii similare’’, a declarat ministrul de Interne. 
Parlamentar către Carmen Dan: Poliţia nu poate fi profesionistă cu pistoale Carpaţi din 1974 
Ministrul de Interne, Carmen Dan, a declarat, marţi, la audierea din Comisia de Apărare din Senat că bugetul 
alocat pentru achiziţii este de cinci ori mai mare decât în anul precedent, în contextul în care preşedintele 
comisiei i-a atras atenţia asupra dotărilor vechi de 40 de ani. 
Ministrul Afacerilor Interne (MAI) a aprobat, pe 7 mai, propunerea Inspectoratului General al Poliţiei Române 
(IGPR) de declanşare a procedurii cercetării prealabile faţa de inspectorul şef al IPJ Ialomiţa, comisar şef Ivan 
Cristian. Controlul a vizat atât activitatea managerială, dar şi modul de îndeplinire a sarcinilor şi atribuţiilor 
specifice poliţiştilor din cadrul IPJ Ialomiţa. 
’’Aţi fi putut să dezvoltaţi o variantă de bugetare mai bună astfel încât poliţia să fie mai bine dotată. Nu putem să 
avem o poliţie cooperativa şi profesionistă dacă Poliţia Română are pistoale Carpaţi din anul 1974. Acele pistoale 
nu cred că mai au nici ţările dintr-o zonă mai puţin dezvoltată’’, a spus Marcel Vela, preşedintele Comisiei de 
Apărare din Senat. 
Declaraţiile vin în contextul în care ministrul de Interne, Carmen Dan, a fost chemată la audieri în comisia 
parlamentară pentru a discuta despre violenţele din ultima perioadă, dotările din sistem, dar şi angajările. 
Drept răspuns, ministrul de resort a declarat că dacă România ar fi o ţară nesigură, atunci turismul ar fi în scădere, 
lucru contrazis de datele statistice care arată o creştere a numărului de turişti cu un milion într-un an. Cât priveşte 
dotările, Carmen Dan a spus că bugetul este de cinci ori mai mare faţă de anul precedent, bani din care urmează 
să fie cumpărate 1300 de autospeciale dotate cu tot ce este necesar. 
’’Am mai avut achiziţii în care maşinile nu aveau nimic care să îmbunătăţească patrularea poliţistului’’, a declarat 
Carmen Dan. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul de Interne anunță schimbări MAJORE: cel mai controversat proiect intră în dezbatere publică 
Ministerul Afacerilor Interne (MAI) a supus, marţi, dezbaterii publice modificările la Statutul poliţistului, motvând 
că acestea sunt necesare din cauza deficitul de personal şi nevoii de a corecta anumite prevederi care au fost 
declarate neconstituţionale. Modificările vizează descentralizarea mecanismului de acordare a gradelor 
profesionale, reglementarea situaţiilor care facilitau pensionarea în jurul vârstei de 40 de ani, dar şi introducerea 
posibilităţii decontării asistenţei juridice şi asistării, de un avocat, pe timpul cercetării disciplinare. De asemenea, 
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se stabileşte un mecanism pentru eliberarea din funcţii de conducere a poliţiştilor cu deficienţe în îndeplinirea 
atribuţiilor manageriale, evaluarea acestora urmând a se realiza pe baza unor criterii. 
MAI anunţă, marţi, că a supus dezbaterii publice proiectul de Ordonanţă de Urgenţă pentru modificarea şi 
completarea Legii nr. 360/2002 privind Statutul poliţistului. 
”Decizia a fost luată din două considerente, respectiv deficitul de personal înregistrat la nivelul MAI, precum şi 
nevoia de a corecta, de îndată, anumite prevederi din actuala reglementare care au fost declarate 
neconstituţionale şi care, dacă nu ar fi modificate urgent, ar afecta procesul de selecţie în vederea organizării 
concursurilor din minister. Aceasta situaţie afectează derularea măsurilor din strategia de reducere a deficitului 
de personal din MAI, în condiţiile în care acesta reprezintă una dintre cele mai importante probleme cu care se 
confruntă instituţia”, anunţă MAI, într-un comunicat de presă. 
În Nota de fundamentare a proiectului de Ordonanţă, sunt precizate domeniile pe care le vizează modificările 
propuse. 
Primul dintre domenii este descentralizarea mecanismului de acordare a gradelor profesionale, precum şi 
reevaluarea celui privind încadrarea în funcţie a poliţiştilor la debutul în profesie. 
Sunt menţionate în mod expres persoanele care au competenţa de acordare a gradelor profesionale, elementul 
de noutate constând în stabilirea competenţei de acordare a şefului unităţii care are calitatea de ordonator de 
credite. 
În cazul în care acesta nu deţine calitatea menţionată, competenţa revine, după caz, ministrului afacerilor interne 
sau inspectorului general. 
De asemenea, se instituie o reglementare prin care  poliţiştii pot  fi puşi la dispoziţie pe timpul cercetării 
prealabile, dar nu mai mult de 3 luni, timp în care li se rezervă postul şi beneficiază, integral, de drepturile băneşti. 
”Această măsură elimină posibilitatea ca poliţiştii să influenţeze în vreun fel verificările care se fac asupra lor”, 
precizează MAI. 
Proiectul de Ordonanţă stabileşte şi introducerea posibilităţii decontării asistenţei juridice şi asistării, de un 
avocat, pe timpul cercetării disciplinare. 
În plus se reglementează situaţia poliţiştilor care ocupă funcţiile de demnitate publică sau cu rang de demnitar. 
”S-a prevăzut obligaţia unităţii de a rezerva postul ocupat de către poliţist anterior numirii în funcţiile menţionate. 
La eliberarea din funcţia de demnitate publică sau cu rang de demnitar, poliţistul este numit în postul ocupat 
anterior”, se arată în Nota de fundamentare a OUG. 
În plus, docuemntul stabileşte un mecanism privind eliberarea din funcţia de conducere. 
”În situaţia în care nu mai sunt întrunite condiţiile necesare pentru îndeplinirea funcţiei de conducere ca urmare a 
exercitării necorespunzătoare a atribuţiilor manageriale, poliţistul este eliberat din funcţie. Existenţa situaţiilor de 
exercitare necorespunzătoare a funcţiei de conducere se constată cu ocazia evaluării activităţii profesionale 
individuale a poliţistului, fiind stabilite criterii concrete în raport cu organizarea şi planificarea activităţilor, 
oportunitatea şi operativitatea deciziilor, exercitarea controlului şi a autorităţii, realizarea unui climat optim de 
muncă, motivarea subordonaţilor, capacitatea de relaţionare, receptivitatea la iniţiativele personalului”, se mai 
arată în Nota de fundamentare. 
De asemenea, a fost stabilită procedura de numire în funcţie a poliţistului eliberat din funcţie în condiţiile 
menţionate, respectiv posibilitatea numirii pe un post prevăzut cu coeficient inferior celui anterior deţinut. 
Un alt aspect important abordat este limitarea numărului de cazuri în care se poate cere pensionarea anticipată, 
chiar în jurul vârstei de 40 de ani. 
Pentru elevii din şcolile MAI care sunt admişi în alte unităţi de învăţământ ale ministerului sau pentru agenţii de 
poliţie admişi într-un program de studii de licenţă, cu frecvenţă, la o instituţie de învăţământ a MAI, proiectul 
oferă posibilitatea încheierii unui act adiţional la angajament, care să nu mai oblige la achitarea cheltuielilor 
suportate de stat cu pregătirea acestora, aşa cum se întâmplă în momentul de faţă. 
De asemenea, pentru agenţii care trec în corpul ofiţerilor se elimină obligativitatea parcurgerii unei perioade de 
probă întrucât, în cazul acestora, nu este vorba despre o iniţiere în carieră, ci doar despre o schimbare a corpului 
profesional. 
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În acelaşi timp, se valorifică vechimea în MAI, la acordarea gradelor profesionale cu ocazia trecerii agenţilor de 
poliţie în corpul ofiţerilor de poliţie, pe baza unor stagii stabilite concret în cuprinsul proiectului supus dezbaterii 
publice. 
Textul proiectului de act normativ poate fi consultat pe site-ul MAI, iar propunerile pot fi trimise în termen de 
zece zile. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 MJ lucrează la un nou proiect cu facilități pentru deținuți 
Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat marţi, la Constanţa, că până la sfârşitul acestui an, va fi elaborat 
proiectul de lege pentru supravegherea electronică la domiciliu a deţinuţilor. 
„Noi, acum, lucrăm la un proiect de lege prin care să oferim posibilitatea de a nu-i mai ţine pe deţinuţi, 
neapărat, în penitenciare, ci să le facilităm executarea pedepsei prin supraveghere electronică. Avem aproape 
finalizat proiectul de lege şi propunem ca, poate pedeapsa integrală, dacă este mică, sau o fracţie, spre exemplu 
partea finală a pedepsei, să o execute supravegheat cu acea brăţară electronică. Legea supravegherii electronice a 
deţinuţilor este cuprinsă în programul de guvernare pentru semestrul al doilea al acestui an şi aşa se va întâmpla. 
Spre lunile iunie-iulie, îi dăm drumul ca să aibă timp, dacă punem procedură de urgenţă, de exemplu, să treacă 
spre adoptare”, a declarat Toader. 
 
În context, ministrul Justiţiei a prezentat şi o statistică ce face referire la soluţii alternative pentru executarea 
pedepselor. 
 
„Această statistică am prezentat-o la Guvern, în urmă cu două săptămâni. Avem aproape 22.000 de deţinuţi, în 
penitenciarele din România. Din aceştia, peste 14.900 sunt apţi de muncă, pentru care vom încerca să asigurăm 
reinserţia socială, adică să le oferim posibilitatea legală de a-i scoate la muncă. Dacă optează pentru astfel de 
soluţii, deţinuţii vor avea şansa să schimbe locul de detenţie cu un loc de muncă pe perioada activităţii, vor 
avea posibilitatea reducerii pedepsei cu cuantumul timpului afectat muncii şi vor primi şi bani, 40 % din 
valoarea venitului”, a declarat Toader. 
(Sursă: Agerpres) 

 MODIFICĂRILE la Codul Penal | Propunere CSM: Abuzul în serviciul, exonerat până în 50.000 euro. Iordache: 
Susţinem amendamentele/ CSM anunţă că nu a propus instituirea unui prag valoric în cazul vreunei infracţiuni 
Consiliul Superior al Magistraturii (CSM) a prezentat în Comisia pentru legile justiţiei, un amedament la Codul 
penal care prevede un prag de 50.000 de euro pentru abuzul în serviciu comis de alte persoane decât funcţionarii 
publici, Florin Iordache precizând că PSD va susţine propunerea. 
Consiliul anunţă, prin intermediul unui comunicat de presă remis marţi seară MEDIAFAX, că a înaintat Comisiei 
speciale comune a Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru sistematizarea, unificarea şi asigurarea stabilităţii 
legislative în domeniul justiţiei, un punct de vedere asupra solicitării Ministerului Finanţelor Publice, de modificare 
a Legii nr.241/2005 privind evaziunea fiscală. 
"În acest cadru s-a urmărit orientarea spre recuperarea prejudiciului şi nu preeminenţa măsurilor punitive. În 
contextul mai larg al dezbaterilor asupra modificărilor Codului penal, Consiliul a propus o abordare integrată a 
infracţiunilor economice, printr-o nouă variantă de incriminare a articolului 308 din Codul penal, care 
reglementează exclusiv infracţiuni săvârşite în mediul privat. Subliniem, aşadar, că varianta de nepedepsire sau de 
atenuare a pedepsei, propusă de Consiliu, vizează anumite fapte săvârşite exclusiv de angajaţii din mediul privat, 
iar nu de către funcţionarii publici", arată CSM. 
Florin Iordache a precizat că PSD va susţine un amendament la Codul Penal al Consiliului Superior al Magistraturii 
(CSM), care prevede un prag de 50.000 de euro pentru abuzul în serviciu. 

 
"Este un articol 308 la care într-adevăr CSM a venit cu un amendament – şi eu am spus de la început că toate 
amendamentele CSM vor fi susţinute de către PSD. Nu ştiu ce fac alţii, dar noi considerăm că peste CSM nu e 
nimic. Şi atunci, CSM prin amendamentele propuse noi considerăm că sunt nişte amendamente bune şi acest 
articol 308 în formula aceasta îl vom susţine. Acel 50.000, dacă vă uitaţi bine, când discutăm despre codul vamal 
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acea sumă şi până acum a existat, deci nu e nimic nou", a declarat, marţi, Florin Iordache, preşedintele Comisiei 
pentru legile justiţiei unde se dezbat modificările Codului penal. 
Acesta a adăugat că nu s-a ajuns încă la discuţiile legate de cum va fi definită infracţiunea de abuz în serviciu, dar 
că în opinia sa, ar fi bine să nu existe prag pentru această infracţiune. 
"Ca să merg mai departe, nu am discutat încă cum va fi formulat articolul 297, cu abuzul în serviciu care preocupă 
o serie de colegi de-ai dumneavoastră din presă şi nu numai, şi pe dumneavoastră personal. Am spus aşa, avem în 
acest moment în ceea ce priveşte abuzul în serviciu 14 propuneri cu un prag mai mare sau mai mic. Eu am spus că 
este foarte bine că abuzul în serviciu să fie redefinit, să nu aibă prag, pentru că în momentul în care există un 
prag, de ce este 10 lei, de ce nu este 100.000 de euro. Şi atunci va fi permanent ideea în societate că de fapt 
definiţia abuzului în serviciu este făcută pentru o persoană sau alta. De aceea, cred că în urma dezbaterilor şi în 
urma unei largi consultări a tuturor celor interesaţi, vom avea o bună definiţie a articolului 297", a completat 
Iordache. 
CSM propune următoarele modificări ale articolului 308, referitor la "Infracţiuni de corupţie şi de serviciu comise 
de alte persoane": 
"După alin (2) se introduc patru noi aliniate , alin 3-6 cu următorul cuprins: 
(3) În cazul infracţiunilor prevăzute de art 295 (delapidarea), săvârşite în condiţiile alin 1 împăcarea părţilor 
înlătură răspunderea penală 
(4) Infracţiunile prevăzute la art 295, 297-300 (abuz în serviciu, neglijenţa în serviciu, folosirea abuziva a funcţiei în 
scop sexual şi uzurparea funcţiei) şi 304 (divulgarea informaţiilor secrete de serviciu sau nepublice) săvârşite în 
condiţiile alin 1, dacă au produs un prejudiciu material, nu se pedepsesc atunci când valoarea prejudiciului este de 
cel mult 50.000 de euro, în echivalentul monedei naţionale, iar făptuitorul îi acoperă până la momentul sesizării 
instanţei de judecată. 
(5) Dacă infracţiunile prevăzute la alin 4 au produs un prejudiciu material iar făptuitorul acoperă integral 
prejudiciul cauzat, în cursul urmăririi penale sau al judecăţii, până la rămânerea definitivă a hotărârii 
judecătoreşti, limitele prevăzute la alin 2 se reduc la jumătate 
(6) Dispoziţiile alin 4 si 5 se aplică tuturor persoanelor care au comis împreună una dintre faptele prevăzute de 
alin 4, indiferent dacă plata a fost efectuată doar de unul sau o parte dintre aceştia." 
În forma actuală a articolului 308 sunt prevăzute următoarele: "(1) Dispoziţiile art. 289-292, 295, 297-301 şi 304 
privitoare la funcţionarii publici se aplică în mod corespunzător şi faptelor săvârşite de către sau în legătură cu 
persoanele care exercită, permanent ori temporar, cu sau fără o remuneraţie, o însărcinare de orice natură în 
serviciul unei persoane fizice dintre cele prevăzute la art. 175 alin. (2) ori în cadrul oricărei persoane juridice. (2) În 
acest caz, limitele speciale ale pedepsei se reduc cu o treime." 
Întrebat dacă suma de 50.000 de euro din amendamentul CSM poate fi interpretată ca fiind un prag pentru 
abuzul în serviciu, Florin Iordache a răspuns "Nu. Sunt două lucruri diferite". 
CSM condamnă „excesele de limbaj” din propunerea de modificare a Codurilor Penale 
CSM informează, luni, că s-a implicat activ în procedura de modificare a Codurilor Penale, însă nu poate accepta 
„excesele de limbaj” din expunerea de motive, cu această ocazie făcând apel la un discurs public responsabil. 
„ Consiliul Superior al Magistraturii s-a implicat în mod activ, potrivit competenţelor sale, în procesul legislativ de 
modificare a Codului penal şi a Codului de procedură penală, urmărind să se asigure respectarea drepturilor şi 
libertăţilor fundamentale, dar şi realizarea unei justiţii eficiente, bazată pe proceduri predictibile. În acest context, 
Consiliul a susţinut propunerile de modificare rezultate din consultarea sistemului judiciar, respingând acele 
amendamente care erau de natură să afecteze buna funcţionare a justiţiei ca serviciu în slujba cetăţenilor. Fără a 
contesta dreptul constituţional al parlamentarilor de a propune amendamente, Consiliul Superior al Magistraturii 
nu poate accepta însă, excesele de limbaj din expunerea de motive în susţinerea unor astfel de amendamente, în 
cadrul acestei proceduri parlamentare. Reiterând rolul constituţional al Consiliului, de garant al independenţei 
justiţiei, în spiritul unei colaborări interinstituţionale loiale, facem apel la abordarea cu responsabilitate a 
discursului public de către toţi partenerii de dialog”, au precizat reprezentanţii CSM, printr-un comunicat de 
presă. 
Este vorba despre definirea grupului infracţional organizat, în motivare fiind inclusă şi explicaţia: contracararea 
clanurilor, precum şi a procurorilor şi judecătorilor, în comiterea infracţiunilor specifice”. 
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Problema a fost ridicată marţi, în plenul CSM, de către judecătorul Mihai Andrei Bălan: „Noi apreciem deschiderea 
organului legislativ pe marginea proiectelor legislative. Cred că e importantă părerea noastră. Anumite 
amendamente sau observaţii cred nu sunt de natură să conducă la o bună cooperare instituţională”. 
CSM anunţă că nu a propus instituirea unui prag valoric în cazul vreunei infracţiuni 
 Consiliul Superior al Magistraturii transmite, marţi, că nu a propus instituirea unui prag valoric în cazul vreunei 
infracţiuni, cu atât mai puţin în cazul infracţiunii de abuz în serviciu săvârşită de funcţionarii publici sau în cazul 
infracţiunilor de corupţie. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Forumul Judecătorilor, mișcare 'bombă' - Se retrage de la lucrările Comisiei Iordache. Apel urgent către CSM 
Asociația Forumul Judecătorilor din România a anunțat că se retrage de la lucrările Comisie speciale pentru Legile 
Justiției, condusă de Florin Iordache (PSD), deoarece scopul comisiei pare mai degrabă ”un proces amplu de 
șubrezire a justiției, "vinovată" de numeroasele condamnări penale ale unor politicieni în ultimii ani”. 
Într-un comunicat, Forumul atrage atenția că unele dintre textele de lege propuse transformă unele abateri 
disciplinare cu grad de pericol social redus în infracțiuni  cu pedepse având limite apropiate de cele prevăzute 
pentru infracțiunea de omor, fiind mult mai mari decât - spre exemplu - cele pentru furt calificat, ucidere din 
culpă, proxenetism, tâlhărie, piraterie sau infracțiunile de corupție. 
”Alte amendamente plasează judecătorii și procurorii în compania clanurilor infracționale, pe același nivel cu 
proxeneții și traficanții de carne vie, cu cămătarii și contrabandiștii, fiind imaginate pentru "Contracararea 
clanurilor, precum și a procurorilor și judecătorilor, în comiterea infracțiunilor specifice”, mai evidențiază Forumul 
Judecătorilor. 
Asociația de magistrați solicită Consiliului Superior al Magistraturii să constate că amendamentele în cauză aduc 
atingere independenţei şi credibilităţii justiţiei. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 CSM a respins cererea de apărare a independenţei şi a reputaţiei procurorilor DNA 
CSM a decis, în urma plenului de marţi, să respingă raportul Inspecţiei Judiciare privind cererea de apărare a 
independenţei sistemului judiciar şi a reputaţiei procurorilor DNA cu opt la şapte voturi, au precizat, pentru 
MEDIAFAX, surse din cadrul instituţiei. 
Membrii CSM au decis să respingă, cu opt voturi la şapte, raportul Inspecţiei Judiciare privind apărarea 
independenţei sistemului judiciar şi reputaţiei profesionale a procurorilor din cadrul DNA. 
Concret, este vorba despre demersul a 135 de procurori din cadrul DNA, care au decis, în luna februarie 2018, să 
iniţieze o cerere de apărare a reputaţiei profesionale şi a independenţei procurorilor din cadrul DNA. 
"Noi, procurorii din D.N.A, am decis să iniţiem o cerere de apărare a reputaţiei profesionale şi a independenţei 
procurorilor din cadrul DNA, în temeiul disp. art.30 alin.2 din Legea nr.317/2004, pe care să o adresăm Consiliului 
Superior al Magistraturii, având în vedere evenimentele din ultimele zile când, în spaţiul public (televiziuni, ziare, 
internet, etc.), persoane ce deţin funcţii publice sau politice, pornind de la susţineri neprobate formulate de un 
inculpat trimis în judecată şi condamnat în primă instanţă pentru fapte corupţie, au făcut afirmaţii cu caracter de 
generalizare, prin care au acreditat ideea că procurorii din cadrul DNA administrează probe cu încălcarea legii", se 
arată într-un comunicat transmis la vremea respectivă de procurorul DNA Paul Dumitriu. 
Procurorii DNA se arătau surprinşi, potrivit sursei citate, că persoane cu funcţii de demnitate publică au lansat 
acuzaţii nefondate la nivelul întregului corp profesional al procurorilor Direcţiei, în ceea ce ei consideră "o 
încercare sistematică de a discredita întreaga activitate pe care am realizat-o în ultimii ani". 
"Am cerut Consiliului Superior al Magistraturii să constate că toate aceste afirmaţii, unele dintre ele de o gravitate 
deosebită, sunt nefondate, fiind făcute doar pentru a ne discredita profesional, pentru a induce în rândul opiniei 
publice ideea că procurorii DNA sunt abuzivi, neprofesionişti, lipsiţi de orice etică. Nu intenţionăm, prin acest 
demers, să cauţionăm vreun act de ilegalitate al vreunui coleg şi avem încredere că sistemul de justiţie şi-a 
dezvoltat anticorpii necesari pentru a dovedi şi sancţiona orice abatere de la litera legii a unui magistrat procuror. 
Ceea ce dorim noi este să cerem singurei instituţii abilitate să ne apere independenţa şi reputaţia profesională, să 
facă ceea ce are în obligaţiile prevăzute de Legea nr.317/2004 – să constate că toate aceste afirmaţii denigratoare 
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la adresa noastră şi a muncii noastre sunt neadevărate şi au ca scop intimidarea celor angajaţi în lupta împotriva 
corupţiei şi afectarea sistemului de justiţie", se mai arăta în comunicat. 
Documentul transmis atunci nu era semnat, ci doar se preciza la final că autorii sunt 135 de procurori din DNA şi 
că parte dintre procurori se aflau la acel moment în concedii, motiv pentru care nu şi-au exprimat opinia. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PNL şi USR au sesizat CCR privind Legea finanţării partidelor şi campaniilor electorale 
Grupurile parlamentare ale PNL şi USR au sesizat, marţi, Curtea Constituţională cu privire la Legea pentru 
modificarea şi completarea Legii nr. 334/2006 privind finanţarea activităţii partidelor politice şi a campaniilor 
electorale. 
"Curtea Constituţională a declarat, prin Decizia nr. 718/2017, neconstituţionalitatea Legii pentru modificarea şi 
completarea Legii nr. 334/2006 privind finanţarea activităţii partidelor politice şi a campaniilor electorale, arătând 
că aceasta „contravine principiului bicameralismului, având în vedere, în esenţă, faptul că, ignorând scopul initial 
şi obiectul de reglementare al propunerii legislative, Camera Deputaţilor – în calitate de Cameră decizională, a 
adoptat un număr impresionant (101) de amendamente, de natură să transforme în mod radical, prin aportul lor 
cantitativ şi calitativ, filosofia ce a stat la baza iniţierii demersului legislative şi excluzând, astfel, prima Cameră – 
cea de reflecţie – de la procesul de legiferare, ce trebuie să reprezinte opera întregului Parlament.” Parlamentul a 
reexaminat legea, făcând aplicarea art. 147 alin. (2) din Constituţie, potrivit căruia „În cazurile de 
neconstituţionalitate care privesc legile, înainte de promulgarea acestora, Parlamentul este obligat să 
reexamineze dispoziţiile respective pentru punerea lor de accord cu decizia Curţii Constituţionale.” Însă, în 
cazurile în care legea a fost declarată neconstituţională în ansamblu, obligaţia de punere în acord cu decizia Curţii 
Constituţionale nu subzistă", se arată în documentul înaintat de Opoziţie Curţii. 
PNL şi USR mai susţin, în sesizare că modul de redactare al unor paragrafe este neclar şi impredictibil. 
"Sub acest aspect, învederăm că prin legea care face obiectul prezentei sesizări au fost introduse în Legea nr. 
334/2006 mai multe texte cu exprimări interpretabile, printre care următoarele: 
-0:15 
art. 52 alin. (1) pct. 36, conform căruia “Constituie contravenţie (…) utilizarea altor tipuri de materiale de 
propagandă electorală decât cele permise de prezenta lege”; 
art. 52 alin. (2) pct. 1, conform căruia “Constituie contravenţii (…) finanţarea de către partidul politic sau alianţa 
politică a activităţii curente din alte surse de venit decât cele permise de prezenta lege”; 
art. 52 alin. (2) pct. 2, conform căruia “Constituie contravenţii (…) finanţarea de către partidul politic sau alianţa 
politică a activităţii curente din împrumuturi primite cu încălcarea condiţiilor prezentei legi”; 
art. 52 alin. (2) pct. 4, conform căruia “Constituie contravenţii (…) primirea şi restituirea împrumuturilor în bani de 
către partidul politic sau alianţa politică cu încălcarea condiţiilor prezentei legi”; 
art. 52 alin. (2) pct. 8, conform căruia “Constituie contravenţii (…) folosirea de către partidul politic a veniturilor 
provenite din subvenţii de la bugetul de stat pentru alte destinaţii decât cele prevăzute la art. 25 alin. (1)”; 
art. 52 alin. (2) pct. 11, conform căruia “Constituie contravenţii (…) depunerea sau virarea contribuţiilor pentru 
campania electorală sau pentru referendum în alte condiţii decât cele prevăzute de prezenta lege”; 
art. 52 alin. (2) pct. 14, conform căruia “Constituie contravenţii (…) finanţarea campaniei electorale sau a 
campaniei pentru referendum din alte surse decât contribuţiile electorale depuse în condiţiile prezentei legi”; 
art. 52 alin. (2) pct. 18, conform căruia “Constituie contravenţii (…) producerea şi/sau difuzarea materialelor de 
propagandă electorală în alte condiţii decât cele prevăzute de prezenta lege”." 
Parlamentarii Opoziţia mai arată cu propunerea de moficare a legii criticate trebuie să vizeze abrograrea unui 
singur alineat al unui articol, dar expunerea de motive a iniţiativei legislative a fost "greşită" încă de când proiectul 
a fost depus în Legislativ. 
"Propunerea legislativă iniţială nu a vizat decât abrogarea alin. (2) al art. 59 din Legea nr. 334/2006, pentru 
motivul că reglementările sale s-ar fi regăsit şi în dispoziţiile art. 50 alin. (4) din aceeaşi lege. Pe de altă parte însă, 
învederăm că expunerea de motive a fost greşită încă de la depunerea proiectului de lege, deoarece art. 50 alin. 
(4) are în vedere limitele controlului Autorităţii Electorale Permanente cu privire la finanţarea organizaţiilor 
cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale care participă la alegeri, statuându-se că acest control care vizează 
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în fapt încasările şi plăţile se poate exercita numai în ceea ce priveşte perioada electorală şi numai în legătură cu 
aceasta, pe când art. 59 alin. (2) prevede o excepţie de la alin. (1) al aceluiaşi articol, statuând că organizaţiilor 
cetăţenilor aparţinând minorităţilor naţionale care au obţinut câte un singur mandat de deputat, în condiţiile legii 
electorale, respectiv câte un singur mandat de consilier într-o circumscripţie electorală, li se aplică numai 
prevederile legale privind finanţarea campaniei electorale", completează sursa citată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Olguţa Vasilescu, despre procesul lui Dragnea: Ar trebui să se meargă spre o achitare/ Nimeni nu plăteşte. Cei 
care au greşit trebuie să plătească, nu statul român 
Lia Olguţa Vasilescu, a vorbit, marţi, despre procesul lui Liviu Dragnea în care procurorii DNA au cerut 7 ani şi 6 
luni de închisoare pentru liderul PSD, ministrul Muncii precizând că, din punctul ei de vedere, instanţa ar trebui să 
dispună achitarea lui preşedintelui Camerei Deputaţilor. 
"Din punctul meu de vedere, ar trebui să se meargă spre o achitare pentru Liviu Dragnea. (...)E clar că este un 
proces politic în cazul lui Liviu Dragnea şi eu sper din toată inima ca instanţa să vadă acest lucru", a spus Lia Olguţa 
Vasilescu la TVR. 
DNA a cerut, la termenul de marţi, pedepse cu executare pentru Liviu Dragnea şi pentru celelalte persoane 
cercetate în dosarul DGASPC Teleorman. Procurorii au cerut anularea suspendării pedepsei din dosarul 
Referendumului în cazul liderului PSD 
"Solicităm condamnarea acestora la pedeapsa închisorii. (..) Solicităm pedeapsa închisorii cu executare în regim 
privativ de liberare", a spus procurorul de şedinţă. 
În ceea ce îi priveşte pe Liviu Dragnea, Floarea Alesu şi un alt inculpat, DNA a cerut pedepse orientate către 
mediul prevăzut de lege :7 ani şi 6 luni pentru instigare la abuz în serviciu şi 2 ani şi 6 luni pentru fals. 
Liviu Dragnea a declarat, marţi, la ieşirea de la instanţa supremă, întrebat ce părere are despre pedeapsa cerută 
de DNA în cazul său, respectiv până la 7 ani şi 6 luni de închisoare, că, pentru el, procurorii anticorupţie vor 
închisoare pe viaţă. 
"DNA, pentru mine, vrea (închisoare -n.r.) pe viaţă. Pentru mine şi pentru alţi oameni politici, vrea pe viaţă. Se 
doreşte în continuare să se continue cu această serie de abuzuri, cu această justiţie cu probe contrafăcute, cu 
ameninţări şi cu înscenări, dar să nu fim foarte încruntaţi, până la urmă, instanţa decide. Eu nu vreau să influenţez 
justiţia. Niciodată nu mi-am permis să îmi dau cu părerea pe ce va face instanţa, dar toate afirmaţiile, toate 
acuzaţiile, toate protestele au un singur scop : să încerce să influenţeze decizia instanţei", a declarat Liviu 
Dragnea, la ieşirea de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ). 
Vasilescu, de achitări: Nimeni nu plăteşte. Cei care au greşit trebuie să plătească, nu statul român 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a declarat, marţi seară, referitor la achitările pronunţate în ultima perioadă, 
că nimeni nu plăteşte şi că cei care ar trebui traşi la răspundere sunt cei care au greşit, nu întreg statul român.  
"Nu contează faptul că eşti achitat. Toate aceste persoane, pentru toate într-un fel sau altul, DNA-ul, cei din statul 
paralel cum îl numim noi, şi-au atins ţinta. Pentru că ele au fost scoase din viaţa publică. Toni Greblă nu a mai fost 
judecător la Curtea Constituţională după ce se opusese legilor Big Brother, să nu uităm că familia Bîrsan, soţul nu 
a mai fost judecător la CEDO din cauza acestui scandal în care a fost implicată, Ponta şi-a pierdut mandatul de 
premier, Orban nu a mai candidat la primărie. Au fost foarte puţini care au rămas pe baricade, cum a fost şi cazul 
meu, pentru că în momentul în care mi s-a făcut un dosar în timpul campaniei electorale, exact în perioada în care 
ar fi trebuit să îmi depun candidatura, au fost presiuni foarte mari să îmi retrag candidatura, dar majoritatea au 
cedat, au stat câţiva ani pe bară şi cine le dă înapoi şi suferinţa prilejuită familiei şi funcţiile pe care ar fi putut să le 
aibă, poate că ar fi putut chiar să fie mai sus decât îşi propuseseră să fie. Deci toate aceste lucruri rămân 
nesancţionate. Nimeni nu plăteşte. Văd că Ruşanu vrea să se îndrepte împotriva statului român şi cere suma de 
un milion de euro. Cei care au greşit trebuie să plătească, nu statul român. Sper ca legile justiţiei să treacă odată şi 
fiecare să plătească pentru fapta sa", a declarat Lia Olguţa Vasilescu, la televiziunea publică. 
Ministrul Muncii a mai spus că a existat o discuţie acum câteva luni, referitor la faptul de ce nu se îndreapă 
Ministerul de Finanţe să recupereze aceste prejudicii. 
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"Noi ne îndreptăm de fiecare dată. Din păcate, undeva ceva se blochează şi nu se mai întâmplă nimic. Iohannis 
putea să îi spună lui Kovesi să plece acasă. În orice instiuţie, oriunde în lume, şeful unei astfel de instituţii pleca 
acasă", a conchis Vasilescu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Codruţa Kovesi de apărare a reputaţiei profesionale 
CSM a decis, în urma plenului de marţi, respingerea cererii şefei DNA, Laura Codruţa Kovesi, de apărare a 
reputaţiei profesionale, în contextul declaraţiilor şi a modului în care a fost mediatizată soluţionarea procesului 
între aceasta şi jurnalişti. 
„Plenul Consiliului Superior al Magistraturii a hotărât respingerea cererii de apărare a reputaţiei profesionale 
formulată de doamna LAURA CODRUŢA KOVESI, procuror şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie. (majoritate: 4 BV 
- Admitere, 8 BV- Respingere, 3 BV- Nule)”, se arată în decizia de marţi a Consiliului Superior al Magistraturii 
(CSM). 
Laurei Codruţa Kovesi vizează afirmaţii denigratoare lansate la adresa sa în spaţiul public, după soluţia pronunţată 
de către magistraţii Curţii de Apel Ploieşti, în procesul cu jurnaliştii de la Antena3. 
Această decizie a membrilor CSM vine după ce, iniţial, şi Inspecţia Judiciară a decis respingerea cererii Laurei 
Codruţa Kovesi, ce viza acelaşi subiect. 
Curtea de Apel Ploieşti a decis, în luna martie, ca şefa DNA, Codruţa Kovesi, să primească 300.000 de lei daune 
morale,în dosarul în care a dat în judecată Antena 3 şi mai mulţi jurnalişti pentru acuzaţiile de muşamalizare a 
anchetei în dosarul lui Mircea Băsescu care i-au fost aduse pe post. Decizia nu e definitivă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vicepreşedintele CSM cere ÎCCJ şi Inspecţiei Judiciare informaţii privind stadiul declasificării protocoalelor 
Vicepreşedintele CSM, Codruţ Olaru, a propus, la şedinţa de marţi, transmiterea de solicitări către ÎCCJ şi Inspecţia 
Judiciară privind stadiul declasificării protocoalelor încheiate cu SRI. 
"Nu am primit niciun fel de update de la ÎCCJ şi Inspecţia Judiciară pe problematica declasficării acestor 
protocoale, măsura în care public s-a comunicat existenţa protocoalelor. Cred că doar în măsura în care avem o 
declasificare completă a tuturor celor patru categorii de protocoale încheiate de instituţiile cu responsabilitate 
maximă în sistemul judiciar putem să realizăm o evaluare completă, asumată, responsabilă şi realistă. Vă propun 
să realizăm demersuri pentru transmiterea de solicitări, din nou, către IJ şi ICCJ să ne comunice stadiul 
declasificării acestor documente, iar în măsura în care vom avea un răspuns, vom notifica în timp real”, a spus 
vicepreşedintele CSM, Codruţ Olaru. 
"Este bine să revenim şi la Parchetul General, pentru că e posibil să existe un protocol secret încheiat de Parchetul 
General cu Doi şi un sfert. (...) Eu vă spun ce există în spaţiul public", a replicat judecătorul Gabriela Baltag. 
Codruţ Olaru a adăugat că Parchetul General a fost prima instituţie care a înaintat întreaga listă cu protocoalele 
din 2005 până în prezent: „În acea listă, oricare intre colegi, care aveţi abilitatea legală să parcurgeţi procedura, 
puteţi să vedeţi şi să analizaţi toate protocoalele pe care ministerul le-a încheiat. Dacă un astfel de protocol există, 
eu nu cunosc - şi nici nu putem transmite public aceste chestiuni, fiind în sfera celor clasificate”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Tăriceanu, scrisoare către preşedintele CSM: Are puterea judecătorească nevoie de cooperarea cu SRI? 
Preşedintele Senatului, Călin Popescu Tăriceanu, a transmis marţi o scrisoare preşedintelui Consiliului Superior al 
Magistraturii, Simona Marcu, în care pune câteva întrebări legate de cooperarea magistraţilor cu SRI, bazele 
legale pentru aceasta, dar şi necesitatea relaţionării. 
"Tema pe care v-o supun atenţiei şi care mă îngrijorează foarte mult este discrepanţa creată, pe de-o parte, între 
cadrul constituţional creat în urmă cu aproape trei decenii în urmă pentru garantarea dreptului la apărare al 
cetăţenilor şi a dreptului de a avea acces liber la justiţie şi la un proces echitabil, cu complete formate din 
judecători competenţi, imparţiali şi independenţi şi, pe de altă parte, nesocotirea şi chiar încălcarea flagrantă pe 
diferite structuri ale sistemului judiciar, a acestor drepturi constituţionale, pe care Adunarea Constituantă le-a 
ridicat la standardele europene ale Consiliului Europei şi Uniunii Europene. Zilnic apar noi informaţii despre 
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intervenţia unor organisme specializate ale Serviciului Român de Informaţii în activitatea magistraţilor procurori şi 
judecători, în pofida statutului acestora de magistraţi independenţi. Mi se pare extrem de grav că organisme de 
conducere din cadrul Ministerului Public, Curţi de Apel şi chiar Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie au acceptat – sub 
semnul cooperării tehnice de specialitate – amestecul direct al SRI, nu numai în fazele procesuale de cercetare şi 
urmărire penală, ci şi în activitatea propriu-zisă de judecată. Nu mă refer aici la dosarele în care au competenţă 
tehnică specializată şi recunoscută prin norme de procedură penală structuri ale SRI, ca organe de cercetare 
penală speciale, ci la numeroase alte dosare penale, întocmite cu probe furnizate de SRI în afara cadrului legal. 
Potrivit Constituţiei, înfăptuirea justiţiei este rezervată magistraţilor judecători, nicio altă autoritate publică 
nevând drept de intervenţie în actul de justiţie", se arată în scrisoarea transmisă de preşedintele Senatului, şefei 
CSM, Simona Marcu. 
Călin Popescu Tăriceanu adresează apoi câteva întrebări legate de activitatea magistraţilor şi cooperarea acestora 
cu alte structuri. 
"Are puterea judecătorească nevoie de cooperarea – ca să nu spun intervenţia directă – a ofiţerilor SRI pentru a-şi 
îndeplini rolul constituţional şi pentru a apăra drepturile cetăţeanului? Au nevoie procurorii de caz să întocmească 
dosare de urmărire penală cu intervenţia directă şi nemijlocită a ofiţerilor SRI? În felul acesta, structuri speciale 
ale serviciului de informaţii au căpătat acces direct şi necondiţionat la dosarele astfel întocmite, ceea ce este un 
lucru inacceptabil într-un stat de drept. Acestea nu sunt întrebări retorice Doamnă Preşedinte. Sunt întrebări pe 
care şi le pune orice cetăţean român şi, sunt convins, că şi le pun foarte mulţi magistraţi procurori şi judecători", 
se mai arată în scrisoare. 
Totodată, Călin Popescu Tăriceanu face referire la accesul magistraţilor la informaţii clasificate şi modul în care 
aceştia au putut fi constrânşi prin punerea în aplicare a protocolului cu SRI. 
"Mă întreb de ce Consiliul Superior al Magistraturii a simţit nevoia de stabilire în sarcina magistraţilor a obligaţiei 
de semnare a angajamentului, în condiţiile în care Codul penal prevede măsuri suficiente pentru păstrarea 
confidenţialităţii datelor şi informaţiilor aflate în dosare penale? Ce garanţie mai are persoana care se judecă, că 
procurorul de caz nu va accepta material probator prezentat sub forma informaţiilor clasificate de către SRI, în 
virtutea Protocolului încheiat cu DNA, sub forma informaţiilor clasificate? Mă îndoiesc că un astfel de dosar 
”fabricat”, va fi soluţionat uşor de un complet ai cărui judecători nu au semnat angajamentul prevăzut în 
regulamentul aprobat de Consiliul Superior al Magistraturii. Aşa cum bine cunoaşteţi, nu sunt puţine situaţiile în 
care instanţele au definitivat dosare penale cu soluţii de achitare pentru lipsă de probe. Societatea primeşte cu 
satisfacţie astfel de decizii. Sunt convins Doamnă Preşedinte, că unele dintre aceste dosare, în care s-au pronunţat 
soluţii de achitare, au cuprins şi material probator furnizat procurorilor de caz de către Serviciul Român de 
Informaţii în temeiul protocolului încheiat cu Direcţia Naţională Anticorupţie. Judecătorii care au dat aceste soluţii 
merită aprecieri din partea societăţii. 
Cum documentele secrete aflate în unele dosare aflate pe rolul instanţelor, provin de la organisme specializate ale 
SRI, rezultă că ofiţeri ai acestuia cunosc în amănunt conţinutul dosarelor respective şi cel puţin materialul 
probator. În aceste condiţii, judecătorul de scaun mai poate fi imparţial şi judeca în mod independent?", 
precizează preşedintele Senatului. 
Tăriceanu solicită preşedintelui CSM să verifice în plen regulamentul privind accesul magistraţilor la informaţii 
clasificate. 
"Faţă de cele arătate, vă solicit Doamnă Preşedinte, ca potrivit principiului cooperării instituţionale loiale, să 
supuneţi atenţiei plenului Consiliului Superior al Magistraturii regulamentul privind accesul judecătorilor, 
procurorilor şi magistraţilor asistenţi ai Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie la informaţii clasificate secrete de stat şi 
secrete de serviciu, pentru a se analiza dacă acesta corespunde principiilor statului de drept, precum şi 
dispoziţiilor constituţionale referitoare la accesul la justiţie şi la dreptul la apărare", este cererea preşedintelui 
Senatului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gelu Voican Voiculescu, pus sub învinuire în dosarul Revoluţiei. Acuzaţiile în cazul său, extinse 
Procurorii Secţiei Parchetelor Militare din Parchetul General l-au pus, marţi, sub învinuire, în dosarul Revoluţiei, 
pe fostul vicepremier Gelu Voican Voiculescu pentru infracţiuni contra umanităţii, cercetările în cazul său fiind 
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extinse. Preşedintele României a încuviinţat, în aprilie, cererea Parchetului de urmărire penală în cazul acestuia, 
dar şi faţă de fostul preşedinte Ion Iliescu şi de fostul premier Petre Roman. 
La intrarea în sediul Parchetului General, Gelu Voican Voiculescu nu a dorit să facă nicio declaraţie. 
Procurorii militari ai Secţiei Parchetelor Militare din cadrul Parchetului General au dispus, marţi, în dosarul 
Revoluţiei, extinderea şi efectuarea în continuare a urmăririi penale pentru infracţiuni contra umanităţii faţă de 
Gelu Voican Voiculescu, la data săvârşirii faptelor membru al Consiliului Frontului Salvării Naţionale (CFSN) 
începând cu 22 decembrie 1989, numit oficial vice prim-ministru al Guvernului României prin Decretul nr. 5 din 28 
decembrie 1989. 
"Suspectul Voiculescu Voican Gelu a fost încă de la înfiinţarea CFSN unul dintre factorii importanţi de decizie ai 
acestui organism, acceptând şi oficializând decizii militare, unele cu caracter diversionist. Deciziile diversioniste au 
avut caracter general, fiind vizate toate centrele urbane importante ale României. Acestea s-au materializat prin: 
deplasarea unor efective militare (eterogene, inclusiv din punctul de vedere al comenzii militare), complet 
echipate de luptă, inclusiv cu armament greu, în mod voit fără o eficientă coordonare, în interiorul marilor 
aglomerări urbane ale ţării; darea de ordine privind deplasarea unor unităţi militare pe timp de noapte, fără 
asigurarea comunicării necesare cu celelalte unităţi militare dispuse deja în teren; solicitarea repetată prin 
intermediul TVR ca populaţia civilă, parţial înarmată în mod iresponsabil, să participe activ la apărarea unor 
obiective urbane importante. Aceste acţiuni s-au desfăşurat pe fondul psihozei teroriste generalizate indusă prin 
răspândirea în mod repetat a unor informaţii false privind acţiuni ostile, intense şi diversificate, aparţinând 
”duşmanului terorist”", se arată într-un comunicat al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie 
(PÎCCJ), remis marţi MEDIAFAX. 
Potrivit procurorilor, informaţiile au fost diseminate prin intermediul comunicaţiilor militare şi civile, iar aceste 
conduite au contribuit la "survenirea unor consecinţe deosebit de grave, precum numeroase pierderi de vieţi 
omeneşti, vătămări corporale, fizice sau psihice, privarea gravă de liberate cu încălcarea regulilor generale de 
drept internaţional a unor persoane, suferinţe mari sau distrugerea unor bunuri de patrimoniu". 
Pe 2 aprilie, procurorul general, Augustin Lazăr, a cerut preşedintelui României încuviinţarea urmăririi penale în 
legătură cu săvârşirea infracţiunii contra umanităţii în cazul lui Ion Iliescu, membru şi preşedinte al Consiliului 
Frontului Salvării Naţionale (din 22 decembrie 1989), a lui Petre Roman, membru al Consiliului Frontului Salvării 
Naţionale, din 22 decembrie 1989, numit oficial prim-ministru al Guvernului României şi faţă de Gelu Voican 
Voiculescu, membru al Consiliului Frontului Salvării Naţionale din 22 decembrie 1989, numit oficial vice prim-
ministru al Guvernului României, în dosarul Revoluţiei. 
Petre Roman a declarat atunci, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, că este uluit şi revoltat de cererea de urmărire 
penală solicitată de procurorul general Augustin Lazăr preşedintelui Klaus Iohannis. El se întreba de ce dosarul 
Revoluţiei nu face referire la cei care au dat ordin să se tragă asupra oamenilor. 
În cadrul Dosarului Revoluţiei, procurorii au anunţat, pe 18 decembrie 2017, că au înregistrat avansări în anchetă, 
fiind clarificate împrejurările legate de fuga cuplului Ceauşescu din decembrie 1989, dar şi cele legate de 
declanşarea şi efectuarea diversiunii militare, aceasta fiind cauza numeroaselor decese. 
Totodată, a fost identificată sursa sunetului cu efect de panică emis în timpul discursului lui Nicolae Ceauşescu din 
21 decembrie '89 care a dus la izbucnirea protestelor în Capitală. Anchetatorii s-au edificat şi cu privire la 
declanşarea şi executarea diversiunii militare, începând cu seara zilei de 22 decembrie 1989. Procurorii au mai 
clarificat, în cadrul dosarului, şi succesiunea evenimentelor petrecute la UM 01417 Târgovişte, locaţia unde s-a 
aflat cuplul Ceauşescu începând cu după-amiaza zilei de 22 decembrie 1989. 
„Probele au evidenţiat existenţa unei constante diversiuni exercitate asupra cadrelor de comandă ale acestei 
unităţi militare, precum şi existenţa unor ordine venite de la vârful ierarhiei militare privind eliminarea fizică a 
cuplului Ceauşescu. Totodată, urmare a probatoriului administrat există o mai bună înţelegere a diversiunii radio-
electronice. Au fost realizate progrese notabile pentru înţelegerea fenomenului diversionist (unic în istoria 
României prin complexitate şi anvergură) atât sub aspectul mecanismelor concrete de acţiune cât şi din 
perspectiva persoanelor ce au dirijat acest fenomen. Este de aşteptat ca viitoarele cercetări să aducă lămuriri 
privind autorii diversiunii şi eventualele complicităţi în realizarea acesteia”, a spus atunci procurorul Marian Lazăr. 
Astfel, până la execuţia celor doi, care a avut loc pe 25 decembrie 1989, au fost identificate trei tentative de 
lichidare fizică a acestora, potrivit Parchetului. 
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Procurorii au mai precizat faptul că, după anul 1989, probe importante au fost distruse sau alterate.â 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gabriela Firea, acuzații dure la adresa Ministerului Transporturilor: acolo se blochează proiectele 
Primarul general al Capitalei, Gabriela Firea, a declarat marţi că în ultimele două săptămâni s-au făcut progrese 
remarcabile în cadrul comisiei de lucru pentru transferarea Centurii ocolitoare de la Ministerul Transporturilor 
către Primăria Capitalei. 
 
"Mă bucur că în ultima perioadă, cel puţin în ultimele două săptămâni, am făcut progrese remarcabile, în grupul 
de lucru constituit de doamna prim-ministru, Primăria Capitalei, Ministerul Transporturilor, CNAIR, pentru 
transferarea Centurii ocolitoare a Capitalei de la Ministerul Transporturilor către Primăria Capitalei - măcar 
tronsoanele care nu au fost contractate încă şi nu sunt acum sub un contract în derulare. Avem de asemenea 
garanţia de la Bruxelles că fondurile europene nu sunt anulate pentru simplul şi clarul motiv că fondurile 
europene sunt alocate pentru un proiect de investiţii şi nu pentru o instituţie. Avem inclusiv în scris acest răspuns, 
care nu a convins anterior, şi de aceea am solicitat în scris", a spus primarul general, în cadrul Comisiei 
parlamentare speciale pentru elaborarea Codului administrativ.  
 
Firea a menţionat că s-au făcut progrese şi în cadrul grupului de lucru privind metroul bucureştean, chiar dacă 
acesta "nu este atât de avansat" precum cel care vizează transferul Centurii ocolitoare.  
 
Primarul Capitalei a subliniat că printre măsurile prevăzute de Planul de Mobilitate Urbană Durabilă se numără 
dinamizarea activităţii şi lucrărilor la Centura ocolitoare a Capitalei, dar şi dezvoltarea unei reţele de metrou 
adecvate, obiective, aflată în prezent în subordinea Ministerului Transporturilor.  
 
"Nu mai reiau epopeea mea de doi ani de zile - sunt deja la al patrulea prim-ministru - pentru a demonstra 
utilitatea PMUD, pentru a rezolva problema traficului din Capitală. (...) Nu mai comentăm de ce nu s-au terminat 
lucrările la metroul spre Drumul Taberei, de ce nu au început spre Aeroportul Internaţional şi de ce în continuare 
avem planuri foarte frumoase, dar pe hârtie, pentru că, din punctul meu de vedere - pot să spun sau să încerc un 
răspuns - interesul nu este atât de mare al unui minister care trebuie să gestioneze întreaga ţară şi proiectele din 
toată ţara, pe când pe noi ne doare, pentru că noi răspundem în fiecare zi acestei întrebări: 'Ce faceţi cu 
traficul?'", a precizat Firea.  
 
Ea a adăugat că există situaţii în care PMB nu poate continua anumite proiecte din cauza faptului că unele 
instituţii nu acceptă să cedeze suprafeţe de teren, în vederea continuării lucrărilor începute.  
 
"Mai mult decât atât, sunt poduri, pasaje, supralărgiri care au demarat la Primăria Capitalei, ca instituţie 
iniţiatoare, şi s-au oprit acolo unde o instituţie - nu are rost să mai dăm nume, pentru că nu am venit să arătăm cu 
degetul - nu înţelege ca o suprafaţă foarte mică de teren pe care o are în proprietate să o cedeze Primăriei pentru 
o supralărgire sau un pod. Este un caz de utilitate publică, există şi legislaţie pentru expropriere, dacă nu se poate 
un transfer. Şi uite aşa, până la urmă, ajungem într-un carusel, într-un cerc vicios, în care toată lumea se retrage la 
locul său de muncă, rămâne un singur vinovat, dar cred că populaţia este mult mai informată decât credem şi a 
venit momentul să spunem lucrurilor pe nume şi să le şi rezolvăm", a declarat Firea. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Rovana Plumb recunoaște EȘECUL din absorbția fondurilor europene: 'Mă îngrijoează că nu avansăm, sunt 
întârzieri de 84 de luni' 
Ministrul Fondurilor Europene, Rovana Plumb, a spus, marţi, la o întâlnire cu ministrul Transporturilor, Lucian 
Şova, şi cu reprezentanţi ai celor mai importante firme de construcţii, că România are fonduri europene 
consistente pentru infrastructura de transport (6,6 miliarde euro), dar absorbţia banilor europeni se face cu 
ajutorul antreprenorilor care trebuie să implementeze proiectele şi există două probleme majore - întârzieri între 
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12 şi 84 de luni în execuţia lucrărilor şi nepredarea lucrărilor executate pentru că antreprenorii nu au făcut cereri 
de plată, în timp ce antreprenorii s-au plând de obţinerea greoaie a autorizaţiilor de construire, de întârzierea 
exproprierilor şi birocraţia excesivă şi de lipsa acută a forţei de muncă. 
Întâlnirea miniştrilor Transporturilor şi Fondurilor Europene cu reprezentanţi ai celor mai importante firme de 
construcţie de infrastructură rutieră şi feroviară a avut loc la Ministerul Transporturilor după ce comisarul 
european Corina Creţu le-a transmis celor doi miniştri o scrisoare în care se declară ”extrem de îngrijorată” cu 
privire la planificarea şi implementarea proiectelor de infrastructură de transport care sunt cofinanţate de Fondul 
de coeziune şi de Fondul european de dezvoltare regională (FEDER) în România. 
Potrivit unui comunicat al Ministerului Transporturilor, antreprenorii au prezentat stadiul de executie a lucrărilor 
de pe şantiere şi problemele administrative care ar fi dus la întârzieri în realizarea proiectelor, precum obţinerea 
greoaie a autorizaţiilor de construire, întârzierea exproprierilor şi birocraţia excesivă. 
Ministrul Lucian Şova le-a spus antreprenorilor că este îngrijorat că pe şantiere nu se văd progresele asumate, 
precizând că de la începutul anului până acum au fost introduse în Guvern mai multe acte normative care au 
asigurat front de lucru constructorilor pe şantiere. 
"Nu am înregistrat progresele pe care mi le-aş fi dorit în sensul realizării obiectivelor de o manieră mai eficientă. 
Şantierele nu funcţionează astăzi la parametrii pe care ni i-am propus împreună. Am toată determinarea să 
monitorizez, să contribui la rezolvarea oricăror probleme administrative. Orice solicitare administrativă aveţi, nu 
ezitaţi să o adresaţi Ministerului Transporturilor. În măsura în care competenţele îmi permit voi interveni alături 
de managementul CNAIR şi CFR S.A. în rezolvarea problemelor administrative în cel mai scurt timp cu putinţă. 
Susţin atât eforturile antreprenorilor, cât pe cele ale beneficiarilor în atingerea obiectivelor propuse în contracte 
pentru realizarea proiectelor de dezvoltare şi reabilitare a infrastructurii rutiere şi feroviare, însă cer mai multă 
implicare din partea antreprenorilor”, a spus ministrul Lucian Şova. 
Ministrul Fondurilor Europene, Rovana Plumb, a precizat că România are fonduri europene consistente pentru 
infrastructura de transport (6,6 miliarde euro), dar absorbţia banilor europeni se face cu ajutorul antreprenorilor 
care trebuie să implementeze proiectele. Rovana Plumb a declarat că sunt două probleme majore - întârzieri între 
12 şi 84 de luni în execuţia lucrărilor şi nepredarea lucrărilor executate pentru că antreprenorii nu au făcut cereri 
de plată. 
"Avem 15 proiecte fazate, în valoare de un miliard de euro, care sunt contracte deja încheiate şi pentru care nu 
primim facturi de la constructori. Sunt întârzieri în ceea ce priveşte cererile de plată. Sunt toate sumele asigurate, 
dar aşteaptă situaţiile de lucrări pentru rambursare. Mă îngrijorează că nu putem să avansăm”, a spus Rovana 
Plumb. 
La rândul lor, antreprenorii au semnalat şi lipsa acută a forţei de muncă, iar Lucian Şova a susţinut că se lucrează 
la un mecanism legal care să rezolve această problemă. 
"Ministrul Transporturilor a concluzionat că realizarea proiectelor de infrastructură de transport este o 
responsabilitate a administraţiei în parteneriat cu firmele de construcţii care trebuie să dea dovadă, la rândul lor, 
de seriozitate", adaugă Ministerul Transporturilor. 
PNL a prezentat, luni, o scrisoare a comisarului european Corina Creţu către Guvern în care aceasta se declară 
”extrem de îngrijorată” cu privire la planificarea şi implementarea proiectelor de infrastructură de transport care 
sunt cofinanţate de Fondul de coeziune şi de Fondul european de dezvoltare regională (FEDER) în România. 
”Mă adresez dumneavoastră cu privire la situaţia actuală a investiţiilor din domeniul transporturilor, ca parte a 
Programului Operaţional Infrastructură Mare (POIM) pentru perioada 2014-2020. Având în vedere că ne 
apropiem de jumătatea actualei perioade de programare şi că este momentul în care serviciile Comisiei încep 
pregătirile pentru următoarea perioadă de programare, sunt extrem de îngrijorată cu privire la planificarea şi 
implementarea proiectelor de infrastructură de transport care sunt cofinanţate de Fondul de coeziune şi de 
Fondul european de dezvoltare regională (FEDER) în România. Pentru perioada de programare 2014-2020, 5,1 
miliarde EUR au fost rezervate pentru investiţiile în domeniul transportului: 3,4 miliarde EUR alocate din Fondul 
de coeziune şi 1,7 miliarde EUR alocate din FEDER. Cu aceste fonduri, România şi-a propus să realizeze, printre 
altele, 140 km de linie de cale ferată modernizată şi echipată cu sistemul european de gestionare a traficului 
feroviar (ERTMS), 375 km de drumuri expres şi autostrăzi nou construite şi îmbunătăţirea navigaţiei pe o distanţă 
de 30 km din căile navigabile interioare (fluviul Dunărea) până la sfârşitul anului 2023. Toate aceste investiţii sunt 
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de o importanţă strategică pentru a face legătura între România şi vecinii săi europeni şi pentru a îmbunătăţi în 
continuare accesibilitatea tuturor regiunilor din România”, se arată în scrisoarea Corinei Creţu adresată miniştrilor 
Transporturilor şi Fondurilor europene, dar şi premierului Viorica Dăncilă. 
Creţu precizează că, din bugetul disponibil de 5,1 miliarde euro pentru transport, proiectele fazate (proiecte care 
au început în perioada de programare 2007-2013, dar trebuie să fie finalizate în cadrul POIM 2014-2020) necesită 
1,8 miliarde euro, respectiv 35% din această sumă. 
”Cheltuielile de fonduri UE în domeniul transporturilor se bazează în mare măsură pe aceste proiecte fazate, 
deoarece acestea sunt în curs de implementare. Pentru a permite absorbţia alocaţiilor bugetare disponibile în anii 
următori, este nevoie ca proiecte noi să fie lansate urgent pe teren. În acest sens autorităţile române vor trebui să 
acorde o atenţie deosebită exerciţiilor bugetare pentru 2019 şi anii ulteriori pentru a se evita dezangajarea de 
fonduri, întrucât proiectele aflate în a doua fază se vor apropia de finalizare iar noile proiecte riscă a fi încă în faza 
de demarare, fără să genereze cheltuielile necesare”, atrage atenţia comisarul european. 
România a selectat mai multe proiecte de mare anvergură, cu bugete de mai mult de 500 de milioane EUR 
cofinanţate din partea UE. 
”Faptul că pregătirea proiectelor este foarte slabă şi prin urmare, concentrată pe un număr limitat de investiţii, 
înseamnă că întârzierile înregistrate în implementarea acestor câteva proiecte ar putea conduce la dezangajări 
imediate în anul respectiv, periclitând astfel nu numai axele prioritare pe transport din cadrul POIM — ţinând cont 
de aşteptările din sfera acestor proiecte şi sumele aflate în joc — cât şi politica de coeziune în România în general. 
Este esenţială monitorizarea îndeaproape a implementării, în aşa fel încât întârzierile şi obstacolele să fie 
soluţionate rapid, reducându-se astfel riscul de nefinalizare, ţinând cont că eligibilitatea costurilor se încheie la 31 
decembrie 2023. Prin urmare, este esenţial ca Ministerul Transporturilor şi Ministerul Fondurilor Europene să-şi 
exercite rolul în faţa principalilor beneficiari, agenţia pentru drumuri CNAIR şi, în special, compania de căi ferate 
CFR, cu scopul de a consilia, orienta şi facilita, acolo unde este cazul”, se mai arată în scrisoare. 
Corina Creţu subliniază că, în pofida asistenţei tehnice furnizate deja în mod abundent, capacitatea administrativă 
a CNAIR şi CFR în pregătirea şi gestionarea proiectelor de licitaţie nu este încă suficientă şi trebuie consolidată. 
Ea le recomandă guvernanţilor să exploateze mai mult resursele disponibile în cadrul serviciilor de consultanţă ale 
BEI prin instrumentele JASPERS şi PASSA. 
Comisarul european spune că, în ceea ce priveşte investiţiile UE în sectorul feroviar, situaţia este similară. 
Comisarul european precizează, în concluzie, că este important ca Ministerul Transporturilor să se implice mai 
mult în raport cu beneficiarii proiectelor. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Economia a rămas pe loc în trimestrul I 2018 faţă de cel anterior. PIB a crescut cu 4% comparativ cu T1 2017 
Podusul Intern Brut (PIB) pe trimestrul I 2018 a crescut cu 4% faţă de acelaşi trimestru din 2017 şi a rămas la 
acelaşi nivel faţă de trimestrul anterior, arată datele transmise marţi de Institutul Naţional de Statistică (INS). 
Menţinerea la acelaşi nivel este explicată prin revizuirea unor date. 
„Faţă de acelaşi trimestru din anul 2017, Produsul Intern Brut a înregistrat o creştere cu 4,0% pe seria brută şi cu 
4,2% pe seria ajustată sezonier. Seria ajustată sezonier a Produsului Intern Brut trimestrial a fost recalculată ca 
urmare a includerii estimărilor pentru trimestrul I 2018, fiind înregistrate diferenţe faţă de varianta publicată în 
comunicatul de presă din 5 aprilie 2018”, se arată într-un comunicat al INS. 
Seria ajustată sezonier a fost recalculată, indicii de volum fiind revizuiţi faţă de a doua variantă provizorie a 
Produsului Intern Brut pentru trimestrul IV 2017, publicată în comunicatul de presă din 5 aprilie 2018. Astfel: 
- rezultatele trimestrului I 2017, comparativ cu trimestrul IV 2016, au fost revizuite de la 2,0% la 2,4% 
- rezultatele trimestrului II 2017, comparativ cu trimestrul precedent, au fost revizuite de la 1,7% la 1,6% 
- rezultatele trimestrului III 2017, comparativ cu trimestrul II 2017, au fost revizuite de la 2,4% la 2,2% 
- rezultatele trimestrului IV 2017, comparativ cu trimestrul III 2017, au fost revizuite de la 0,5% la 0,3%. 
„Seriile ajustate sezonier se recalculează trimestrial ca urmare a modificării modelelor adoptate, a numărului de 
regresori folosiţi, a modificării seriilor brute şi a numărului de observaţii disponibile”, precizează INS. 
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În comunicările anterioare privind evoluţiile pe trimestrul I 2018, INS a raportat că producţia industrială a crescut 
cu 4,9%, iar afacerile din comerţul cu amănuntul au avansat cu 6,4%., aceştia fiind principalii indicatori care arată 
mersul economiei din perioada analizată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis va participa, de miercuri, la reuniunea informală a CE şi la Summitul UE-Balcanii de Vest 
Preşedintele Klaus Iohannis va participa, în perioada 16-17 mai, la Sofia, la reuniunea informală a Consiliului 
European şi la Summitul Uniunea Europeană - Balcanii de Vest, printre subiectele de discuţie fiind dezvoltarea 
tehnologică, securitatea şi fenomenul migraţiei. 
Klaus Iohannis va susţine la reuniunea informală a Consiliului European dezvoltarea unui program dedicat 
cercetării, dezvoltării tehnologice şi inovării. 
"Pe agenda reuniunii informale a Consiliului European de miercuri, 16 mai a.c., se află subiecte care vizează 
domeniile digital, cercetare şi inovare. În plus, pe fondul evoluţiilor recente în plan internaţional, se va discuta 
despre situaţia privind retragerea Statelor Unite ale Americii din Planul Comun şi Cuprinzător de Acţiune (JCPOA), 
dar şi despre decizia adoptată de SUA privind instituirea unor taxe vamale la importurile de oţel şi aluminiu", 
transmite Administraţia Prezidenţială într-un comunicat. 
Joi, 17 mai, preşedintele Klaus Iohannis va participa la Summitul Uniunea Europeană - Balcanii de Vest unde, 
alături de alţi şefi de stat şi de guvern, se vor dezbate subiecte de interes comun, precum conectivitatea, 
securitatea şi fenomenul migraţiei. 
-0:18 
"În prima sesiune, Preşedintele Klaus Iohannis va sublinia importanţa proiectelor în domeniul conectivităţii, în 
infrastructură, energie şi reţelele digitale, întrucât acestea au capacitatea de a creşte convergenţa între Uniunea 
Europeană şi regiunea Balcanilor de Vest. (...) În cadrul celei de-a doua sesiuni cu tema „Abordarea provocărilor 
comune”, preşedintele Klaus Iohannis va evidenţia faptul că, în virtutea proximităţii geografice, Uniunea 
Europeană şi Balcanii de Vest sunt în relaţie de interdependenţă, fiind importantă, astfel, dezvoltarea, în 
continuare, a cooperării în vederea asigurării securităţii naţionale şi a stabilităţii regionale", se mai arată în 
comunicat. 
De asemenea, Klaus Iohannis se va pronunţa pentru creşterea investiţiilor în educaţie, ca unul dintre cele mai 
eficiente mijloace pe termen lung pentru realizarea unui spaţiu comun de securitate. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Victor Negrescu: 'Trilaterala cu Germania și Franța transmite un mesaj puternic de coeziune'  
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, a efectuat, marți, 15 mai 2018, o vizită în Republica 
Federală Germană, în cadrul căreia a avut o întrevedere trilaterală cu Michael Roth, ministru de stat pentru 
Afaceri Europene în Ministerul Federal al Afacerilor Externe, respectiv cu ministrul francez însărcinat cu Afacerile 
Europene, Nathalie Loiseau, care a marcat continuarea demersurilor începute cu ocazia reuniunii în format similar 
care a avut loc la finalul anului precedent. 
Consultările au avut un caracter informal, urmărind schimbul de opinii de teme de actualitate şi interes prioritar, 
util în identificarea unor noi oportunităţi de coordonare şi cooperare. În cadrul discuțiilor, ministrul delegat 
pentru Afaceri Europene le-a prezentat partenerilor stadiul pregătirilor pentru preluarea Președinției Consiliului 
Uniunii Europene de către țara noastră, începând cu 1 ianuarie 2019, reiterând totodată dorința României de a 
conlucra cu Germania și Franța pentru a aduce în comun o contribuție substanțială în cadrul dezbaterii privind 
refondarea proiectului european. 
„România e pregătită să facă parte din «nucleul dur» al Uniunii Europene și să participe, prin acțiuni concrete, la 
relansarea proiectului comunitar, având drept obiectiv final o Uniune mai apropiată de cetățenii săi. Cooperarea 
cu Germania și Franța, în acest format, transmite un mesaj puternic de coeziune, reprezentând dovada faptului că 
statele membre, indiferent de momentul aderării, de profilul economic sau de poziția geografică, pot acţiona 
împreună în vederea sprijinirii unor proiecte de interes comun. Exercitarea Președinției Consiliului Uniunii 
Europene constituie în egală măsură o oportunitate de a consolida unitatea statelor membre, exercitând rolul de 
mediator imparțial și o având o abordare bazată pe consens şi dialog“, a subliniat Victor Negrescu. 
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De asemenea, ministrul delegat a avut o întrevedere cu secretarul de stat parlamentar din Ministerul Federal de 
Interne, Construcție şi Patrie, Stephan Mayer, în cadrul căreia au fost discutate o serie de subiecte aflate în 
prezent pe agenda europeană, cu accent pe consolidarea securității interne și reforma spațiului Schengen. 
„Am reiterat, în discuțiile cu partenerii germani, dorința țării noastre de a finaliza procesul de integrare în spațiul 
Schengen. Pledăm pentru un spaţiu Schengen consolidat şi pe deplin funcţional, pentru ca cetăţenii români să 
beneficieze de avantajele exercitării depline a dreptului de liberă circulaţie. Aderarea la spațiul Schengen este un 
obiectiv legitim al României, având în vedere că țara noastră a îndeplinit criteriile de aderare și ținând cont de 
contribuția semnificativă la asigurarea securității frontierelor externe ale Uniunii Europene“, a declarat Victor 
Negrescu. 
În cursul dimineții, oficialul român a mai participat la o întâlnire cu membrii think-thank-ului „Polis 180“, pe teme 
de afaceri europene. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Premieră în România: tranzacţie în valoare de 2 milioane de euro pentru un teren, realizată în monedă 
virtuală OneCoin 
Un grup de oameni de afaceri a realizat cea mai mare tranzacţie cu moneda digitală OneCoin din România, de 
aproape 2 milioane de euro, pentru un teren din Băicoi, jud. Prahova, pe care urmează să fie realizat un cartier de 
locuinţe. 

 
Premieră în România: tranzacţie în valoare de 2 milioane de euro pentru un teren, realizată în monedă virtuală 
OneCoin 
Potrivit datelor din platforma de tranzacţionare, investitorii au plătit 89.588,38 OneCoin pentru terenul de 7.000 
mp situat pe DN1 Ploieşti-Braşov, sumă ce reprezintă echivalentul a aproape 2 milioane de euro. 
Aceasta ar fi cea mai mare tranzacţie cu moneda digitală OneCoin realizată vreodată în România, pe platforma de 
ecommerce DealShaker, informează un comunicat. OneCoin este o monedă digitală bazată pe criptografie. La fel 
ca si codul de bare, sau seria trecută pe o factura, fiecare monedă digitală este unică. Spre deosebire de alte 
criptomonede precum Bitcoin, OneCoin este folosită exclusiv pentru tranzacţiile dintre persoanele membre ale 
comunităţii, pe platforma DealShaker. 
În ultimul an, la nivel internaţional, numărul tranzacţiilor cu OneCoin a crescut de la 7 milioane la 150 de milioane, 
platforma înregistrând un rulaj de peste 3 miliarde de euro. Oameni de afaceri din 190 de ţări sunt prezenţi pe 
platforma Deal Shaker. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 A murit Cristian Ţopescu. Marii sportivi îşi iau ADIO, cu momentele memorabile create de comentatorul 
sportiv  
Fostul comentator sportiv Cristian Ţopescu a murit, marţi, la vârsta de 81 de ani. El a fost adus de urgenţă, în 
urmă cu o săptămână, la Spitalul Elias, în urma unor complicaţii cauzate de diabet, au anunţat reprezentanţii 
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unităţii sanitare. Sicriul cu trupul neînsufleţit al lui Cristian Ţopescu va fi depus joi în Studioul 2 al TVR, cei care 
doresc să îşi ia rămas bun putând să meargă în intervalul 11.00-19.00. 
Potrivit site-ului TVR, trupul marelui om de televiziune va fi depus joi, 17 mai, în Studioul 2 al TVR, iar cei care 
doresc să îşi ia rămas bun de la Cristian Ţopescu pot veni în intervalul 11.00-19.00. 
"A apărut o propunere din partea Televiziunii Române de a colabora pentru comentarii sportive şi mi-am dat 
seama la un moment dat că nu mai pot face faţă pe două fronturi - şi sportiv de performanţă şi comentator la 
TVR. (...) Am optat pentru televiziune", îşi amintea Cristian Ţopescu în urmă cu doi ani, într-unul dintre interviurile 
acordate Ştirilor TVR. 
Potrivit purtătorului de cuvânt al Spitalului Elias din Capitală, Silvius Negoiţă, decesul fostului comentator sportiv 
Cristian Ţopescu a survenit marţi, în jurul ore 16.00, după ce pe parcursul zilei, starea sa s-a înrăutăţit. 
Cristian Ţopescu a murit pe Secţia de Terapie Intensivă, el fiind internat în urmă cu o săptămână din cauza unor 
complicaţii provocate de diabet. 
"Cristian George Ţopescu, în vârstă de 81 de ani s-a internat marţi, 08.05.2018, la Spitalul Universitar de Urgenţă 
Elias, în stare gravă în contextul acutizării unor afecţiuni cronice. Pe perioada internării a beneficiat de 
monitorizare strictă şi tratament în secţia de Terapie Intensivă. Decedează azi, 15.05.2018, ora 16, prin stop 
cardiorespirator iresuscitabil", potrivit unui anunţ al Spitalului Elias din Capitală. 
Fostul comentator sportiv suferea şi de alte boli cronice. 
Cristian Ţopescu avea 81 de ani şi a fost comentator sportiv şi politician, fiind ales senator de Bucureşti, în urma 
alegerilor parlamentare din 30 noiembrie 2008. 
Gheorghe Hagi: Vocea lui Cristian Ţopescu va rămâne vie şi inconfundabilă  
Marele fotbalist Gheorghe Hagi a transmis, marţi, un mesaj de consoleanţe la moartea fostului comentator 
sportiv Cristian Ţopescu, precizând că România pierde un om de o valoare imensă, un profesionist desăvârşit şi un 
patriot.  
"România pierde astăzi un om de o valoare imensă, un profesionist desăvârşit, un patriot. Vocea lui Cristian 
Ţopescu va rămâne vie şi inconfundabilă. Odihneşte-te în pace, Cristian Topescu!", a scris, pe pagina sa de 
Facebook, marele fotbalist Gheorghe Hagi. 
Actualul manager al FC Viitorul a ataşat mesajului şi un clipuleţ în care Cristian Ţopescu îi comentează celebrul gol 
împotriva Argentinei de la Campionatul Mondial de Fotbal din 1994. 
Fostul comentator sportiv Cristian Ţopescu a murit, marţi, la vârsta de 81 de ani. El a fost adus de urgenţă, în 
urmă cu o săptămână, la Spitalul Elias, în urma unor complicaţii cauzate de diabet, au anunţat reprezentanţii 
unităţii sanitare. Cristian Ţopescu avea 81 de ani şi a fost comentator sportiv şi politician, fiind ales senator de 
Bucureşti, în urma alegerilor parlamentare din 30 noiembrie 2008. 
Nadia Comăneci, despre cel care i-a comentat 10 de la Montreal: Va rămâne mereu in inimile noastre  
"Astăzi este o zi trista. Un om extraordinar care va rămâne mereu in inimile noastre. Mulţumesc, Cristian pentru 
momentele minunate", a scris Nadia Comăneci pe Facebook după ce Cristian Ţopescu a decedat la vârsta de 81 de 
ani. 
Ivan Patzaichin: Cristian Ţopescu ştia tot despre mine şi despre sportul meu 
Ivan Patzaichin, fost canoist român, cvadruplu laureat cu aur la Jocurile Olimpice de vară, a declarat, pentru 
Prosport, că l-a cunoscut pe Cristian Ţopescu la Jocurile Olimpice din Munchen şi l-a respectat de-a lungul carierei 
entru seriozitatea de care a dat dovadă. 
"Nu-mi vine să cred, pleacă cei mai buni oameni din sport în ultimul timp. L-am cunoscut la Jocurile Olimpice din 
Munchen, era cu zâmbetul pe buze, ştia tot despre mine şi despre sportul meu. Apoi, m-a invitat în studioul 
Televiziunii Române, imediat după Munchen, am făcut un reportaj foarte interesant. De atunci, s-a legat o 
prietenie solidă între noi doi. Un adevărat profesionist, se documenta enorm înainte de o transmisiune. Ultima 
dată ne-am întâlnit acum mai puţin de două luni, era cu zâmbetul pe buze, aşa cum era mereu, cu o vorbă bună 
pentru fiecare", a declarat pentru ProSport legendarul Ivan Patzaichin, multiplu campion olimpic şi mondial", a 
declarat Ivan Patzaichin, fost canoist român, cvadruplu laureat cu aur la Jocurile Olimpice de vară. 
Andreea Răducan, despre Cristian Ţopescu: Mi-a insuflat hobby-ul pentru jurnalism 
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Multipla campioană Andreea Răducan, actual preşedinte al FR de Gimnastică, a declarat, pentru ProSport, că cel 
care i-a insuflat hobby-ul pentru jurnalism a fost Cristian Ţopescu, fostul comentator sportiv decedat marţi la 
vârsta de 81 de ani. 
(Sursa: Mediafax) 
 
Comisia Europeană menajează Gazprom în dauna țărilor din Europa Centrală și de Est 
Comisia Europeană intenţionează să închidă controversatul caz împotriva Gazprom pe 24 mai, conform 
declaraţiilor date de oficiali europeni pentru Politico. 
Compania rusească de energie va scăpa, cel mai probabil, fără amendă pentru acuzaţiile că a abuzat de puterea sa 
pe piaţa din Europa Centrală şi de Est prin suprapreţuri şi interzicerea revânzării de gaze. Totuşi, Gazprom ar 
putea primi amenzi în viitor dacă nu va respecta angajamentele pe care şi le-a luat ca parte din acordul cu 
autorităţile europene. 
Cei 28 de comisari europeni sunt aşteptaţi să aprobe acordul săptămâna viitoare, la peste un an de când a fost 
anunţat. 
Acuzaţiile aduse de UE în 2015 specifică: „Gazprom era conştientă de comportamentul său ilegal... Praticile 
abuzive constau în restricţii teritoriale... restricţii foarte dăunătoare pentru competitivitate”. 
Anunţul din 2017 al Comisiei, cum că s-a ajuns la un acord cu Gazprom, a stârnit furia ţărilor din Europa Centrală şi 
de Est, care consideră că firma susţinută de Kremlin a primit o pedeapsă prea uşoară. 
(Sursa: news.ro) 
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